
Protokół nr 3/III/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 10 grudnia 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   14.10
Godzina zakończenia – 14.45

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Ślubowanie Burmistrza Miasta.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. 
Powitał  radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w sesji 
uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1)

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

gość zaproszony : Pan Julian Sierko – wręczenie mianowania na stopień oficerski.

Na sesję przybyła radna Jolanta Kasprzyk

Przewodniczący Rady Andrzej  Behan –  poinformował  radnych,  że  przed  sesją  zostały rozdane 
sprawozdania Burmistrza Miasta   z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym ( zał. nr 2). 
Zapytał radcę prawnego czy należy wprowadzać sprawozdanie do porządku obrad czy można je omówić 
w sprawach różnych.

Radca Prawny Krzysztof Michalak – sprawozdanie Burmistrza może zostać omówione w sprawach 
różnych.

Rada Miejska 20 głosami „za”:
przyjęła porządek obrad w brzmieniu:
2. Podjęcie uchwał :
 a) w sprawie stawek podatku od nieruchomości
3. Odpowiedzi na interpelacje.
4. Interpelacje radnych.
5. Zapytania radnych. 
6. Sprawy różne.
 7. Zakończenie obrad.

Przedstawiciel  Wojskowej  Komendy  Uzupełnień  major  Sobieraj  –  dokonał  uroczystego 
mianowania  na  pierwszy  stopień  oficerski  Pana  Juliana  Sierko.   Kombatantowi  najszczersze 
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gratulacje złożyli  także,  Burmistrz Tomasz Kiliński wraz z Przewodniczącym Rady  Andrzejem 
Behanem. 

Ad.3. Podjęcie uchwał

a) w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Skarbnik  Jan Szeląg - dochody uzyskiwane z tytułu podatków i opłat lokalnych stanowią dochód 
własny budżetu gminy, który przeznaczony jest na realizację jej zadań własnych. Podjęcie uchwały 
jest zasadne ponieważ górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych uległy zmianie. 
Uzasadnione jest  urealnienie  obowiązujących na terenie  miasta  Nowa Ruda stawek podatku od 
nieruchomości tak, by z jednej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu miasta, które umożliwią 
realizację  jej  ustalonych  przepisami  prawnymi  zadań  własnych,  a  z  drugiej  strony  mieć  na 
względzie interes społeczności lokalnej.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński -  zawnioskował o zmianę w  § 1 punktu 5 projektu uchwały, 
który  ma  otrzymać  brzmienie:  „od  budynków  lub  ich  części  związanych  z  prowadzeniem 
działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych zajętych przez podmioty 
udzielające tych świadczeń – 3.99zł od 1 m2 powierzchni użytkowej”. Zmiana podyktowana jest 
wejściem w życie od nowego roku  ustawy o zmianie w podatku o opłatach lokalnych.

na posiedzenie przybywa radny Bogusław Frącek

Wobec braku dalszych głosów  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza 

Rada Miejska 19 głosami „za” przy 1  „wstrzymującym się od głosowania”:
wprowadziła  poprawkę do projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskie Andrzej Behan – poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Radny Marek Bawecki  – poinformował,  że Komisja Gospodarczo- Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Radna Irena Caryk – czy stawki podatku w Nowej Rudzie są większe niż w sąsiednich gminach.

Radny Marek Bawecki – w olbrzymiej większości przypadków nasze stawiki mają charakter preferencyjny.
(zestawienie zał. nr 3)

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” ( jedna osoba nie głosowała)
  podjęła:

Uchwałę Nr 12/III/10

w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Ad.3. Odpowiedzi na interpelacje.

Brak głosów w punkcie „Odpowiedzi na interpelacje”.
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Ad.4. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa -  złożyła dwie interpelacje na piśmie:
1.  dot.  naprawy  wiaty  autobusowej  przy  drodze  wojewódzkiej  381  przy  skrzyżowaniu 
ul. Słupieckiej z ul. Waryńskiego. 
2.dot.  zamontowania obarierowania usytuowanego na murze oporowym w korycie potoku Dzik 
wzdłuż posesji przy ul. Połoniny 1

Radny  Bogusław  Frącek  -  „interpelacja  dotyczy  okresowych  wyłączeń  prądu,  które  nękają 
mieszkańców Nowej Rudy, szczególnie dzielnicy Drogosław. Chciałbym, aby Zakład Energetyczny 
ustosunkował się do tych wyłączeń. Gdy one dot. konserwacji sieci i są wykonywane w momentach 
kiedy zima  nas  zaatakowała,  to  wydają  się  być  nielogiczne  biorąc  pod uwagę  fakt,   że  wiele 
układów centralnego ogrzewania funkcjonuje przy użyciu energii elektrycznej  i powoduje to duże 
kłopoty.  Powoduje to tez duże zakłócenia  jeśli  chodzi o szkoły np.  Miejski Zespół  Szkół Nr 1 
dotknęło to już kilka razy a w szkole ogrzewanie funkcjonuje na zasadzie energii  elektrycznej. 
Chciałbym również, aby Zakład Energetyczny ustosunkował się do rozliczenia tych niedogodności. 
W rachunku których co dwa miesiące otrzymują mieszkańcy jest  zapis dot.  stałych opłat,  które 
wydaje mi się w jakiś sposób obligują dostawcę do przestrzegania tej zasady, a jeśli nie to pytanie 
na ile  ten rachunek w związku z tymi licznymi brakami dopływu prądu będzie pomniejszony, 
przynajmniej  w pozycji  stałej  opłaty.  Wydaje  mi  się,  że  gdy to  nie  jest  spowodowane  jakimiś 
klęskami,  to powinna tam być jakaś nowelizacja. Bardzo proszę również o wykładnię prawną  jak 
należy to interpretować.  Rachunki są tak mało czytelne,  że nikt  z odbiorców nie rozumie o co 
w nich chodzi”.

Ad.5. Zapytania radnych.

Radna Irena Caryk – czy  można określić ile mandatów wystawiła Straż Miejska właścicielom 
posesji za nie odśnieżanie własnych chodników.

Komendant Straży Miejskiej Piotr Kwiecień – straż przeprowadziła 62 kontrole, w tym ukarano 
1 osobę mandatem i 26 osób pouczono.

Radna Irena Caryk – prosi o bardziej staranne odśnieżanie krzyżówek dróg.

Radny Jerzy Pulit – pytanie dot. sprawozdania Burmistrza z zakresu „gospodarowania mieniem 
komunalnym” pkt. 4  zawarcie umowy na dzierżawę nieruchomości zabudowanej ( wieża – Góra 
Anny)  na  cele  usługowe.   Z  kim  została  podpisana  umowa  i  jaka  ma  tam  być  prowadzona 
działalność.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – umowa została podpisana z dotychczasowym dzierżawcą tj. 
z firmą TP Emitel.  Wieża jest  wykorzystywana do rozprowadzania sygnału sieci  komórkowych 
i TV.

Radna Regina Wałęsa –  pytanie dot. sprawozdania Burmistrza z zakresu „gospodarowania mieniem 
komunalnym” pkt. 10  zawarcie aktu  notarialnego na nabycie od Starostwa Powiatowego lokalu  
użytkowego przy ul.  Świdnickiej  45-45a z przeznaczeniem na przychodnię.  Kiedy rozpoczną się 
prace z przystosowaniem tego lokalu i jakie są aktualne działania.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  prace  się  rozpoczęły  i  trwają.  Termin  zakończenia  to 
15 grudnia. Może być jednak  przesunięcie terminu odbioru.
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Radny Zbigniew Grochowski – czy przewidywane jest w 2011 roku zakończenie renowacji okien 
i czy planowane jest malowanie klatki schodowej w Ratuszu.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – malowanie korytarza może być wykonane ze  środków, które 
są w budżecie, nie wie jednak czy uda się taki remont przeprowadzić.

Radny Henryk Zimoch – czy są szanse na zamontowanie na skrzyżowaniu w Drogosławiu na ul. 
Świdnickiej z ul. Sokola światła żółtego pulsującego.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury i  Inwestycji  Roman Kaczmarek  – nie  otrzymali  odpowiedzi 
w tym temacie z DSDiK  ale wydział wyśle ponaglenie.

Radna  Regina  Wałęsa  -    pytanie  dot.  sprawozdania  Burmistrza  z  zakresu  „infrastruktury 
i  inwestycji”  -zakończono  roboty  związanie  z  odbudową  odcinka  drogi  zniszczonej  w  trakcie  
powodzi termin zakończenia prac 10 grudnia.  Czy dzisiaj nastąpił odbiór. Mieszkańcy zgłaszają 
wiele zastrzeżeń co do wykonania tego zadania. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji Roman Kaczmarek – nastąpi dzisiaj  odbiór tego 
zadania,  ponieważ  jest  ono  dofinansowywane  z  zewnętrznych  źródeł  i  musi  być  w  tym  roku 
rozliczone.  To  zadanie  było  już  częściowo  odbierane  przy  sprzyjających  warunkach 
atmosferycznych, mieszkańcy nie zgłaszali do wydziału żadnych uwag. Inspektor nadzoru też nie 
stwierdził uchybień. 

Radna Regina Wałęsa – po sesji przekaże wszystkie zastrzeżenia mieszkańców.

Radny  Piotr  Postrożny  –  czy  jest  możliwe  zorganizowanie  spotkań  z  mieszkańcami  Słupca 
w Biurze Obsługi Klienta. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – jest to rzecz do uzgodnienia.

Dyrektor MOK Wojciech Kołodziej  - zaproponował wykorzystanie sali widowiskowej ponieważ 
jest większa od pomieszczenia, które zajmuje BOK. 

Kierownik MOPS Anna Frantowska – z uwagi na fakt,  że w BOK-u w Słupcu prowadzone są 
również  dyżury  pracowników  z  MOPS-u   gdzie  przechowywana  jest  niezbędna  dokumentacja 
dlatego bardziej właściwe będzie wykorzystanie sali widowiskowej.

Radna  Regina  Wałęsa  –  prosi  o  podanie  składu  komisji  konkursowej  na  realizowanie  zadań 
publicznych.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej  –  skład  komisji  konkursowej  jest  określany 
zarządzeniem Burmistrza Miasta. W skład komisji wchodzi 4 pracowników urzędu ( 3 osoby to 
pracownicy  Wydziału  Infrastruktury  Społecznej).  W  wypadkach  jeśli  konkursy  dotyczą 
działalności w której dana  organizacja bierze udział w konkursie to w takim przypadku w komisji 
nie może zasiadać osoba reprezentująca taką organizację. 

Radna Regina Wałęsa – kto przewodniczy komisji.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – „przewodniczącym jestem ja”.

Ad.6. Sprawy różne.
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Radny Michał Prokopczak – ma zastrzeżenia do tak skromnego uhonorowania osoby Pana Juliana 
Sierko. Osoba tak leciwa i zasłużona zasługuje na coś więcej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – przypomniał,  że inicjatorem mianowania było 
WKU Kłodzko  i głównym celem było wręczenie nominacji. Dlatego nie zgadza się z zarzutami 
radnego.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –   prosi  by  poszczególne  komisje  stałe 
przedstawiły swoich przewodniczących.
 
Radny Jerzy Pulit – przewodniczy  Komisji Spraw Społecznych, zastępca to radny Piotr Postrożny.

Radny Janusz Staniocha - przewodniczy  Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji, zastępca to 
radny Arkadiusz Michalski.

Radna Regina Wałęsa - przewodniczy  Komisji Zdrowia i Ekologii, zastępca zostanie wybrany na 
kolejnym posiedzeniu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – na przewodniczącego Komisji Gospodarczo – 
Budżetowej został wybrany radny Marek Bawecki, a na zastępcę radny Piotr Wróbel.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan -  prosi o rozpoczęcie prac nad projektem budżetu. 
Najprawdopodobniej 29 grudnia  odbędzie się sesja budżetowa.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – nie chciałby narzucać tego terminu. Jeżeli będzie to zbyt krótki 
czas dla poszczególnych komisji to już same komisję zdecydują kiedy wydadzą opinie.

Radny Janusz  Staniocha  –  możemy się  do  tego  terminu  przymierzać,  ale  komisje  jeszcze  nie 
zaczęły prac.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – złożył serdeczne życzenia świąteczne.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – zaprasza na spotkanie wigilijne które odbędzie się 22 grudnia 
2010r. o godz. 14.00.
 
Ad.7. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów  i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
zamknął III sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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